

表2-1 查獲槍砲彈藥刀械統計—按月份分

Table 2-1 The Statistics of Guns, Ammunition and Knives Seized—by Month

	槍 砲(枝) Guns(Piece)					彈 藥(顆) Ammunition(Piece)						刀 械 (把) Knives (Piece)
	計 Total	制式 長槍(砲) Standard Long- Barrel Guns	制式短槍 Standard Pistols	非制式 槍(砲) Non-standard Guns	其 他 Others	計 Total	手榴彈 、砲(炸)彈 Grenades, Ammunition (Bombs)	爆裂物 Explosives	子彈 Cartridges	信號彈 、照明彈 Signal Flares Flare Bombs	其 他 Others	
107年 2018	80	-	7	71	2	2,256	-	2	2,254	-	-	-
108年 2019	85	2	6	76	1	2,700	-	1	2,699	-	-	1
109年 2020	66	-	2	60	4	1,697	-	8	1,688	-	1	-
110年 2021	46	-	2	44	-	458	-	2	456	-	-	-
111年 2022	49	7	8	30	4	1,462	-	2	1,447	-	13	-
112年 2023	35	1	-	25	9	747	-	2	745	-	-	-
113年 2024	56	2	3	47	4	1,604	-	18	1,586	-	-	-
114年 2025	50	3	5	34	8	740	-	3	707	-	30	-
6月 June	10	1	-	9	-	210	-	-	210	-	-	-
7月 July	7	1	1	5	-	80	-	1	79	-	-	-
8月 Aug.	3	-	-	1	2	48	-	2	46	-	-	-
9月 Sept.	1	1	-	-	-	67	-	-	67	-	-	-
10月 Oct.	2	-	-	1	1	27	-	-	27	-	-	-
11月 Nov.	2	-	-	1	1	-	-	-	-	-	-	-
12月 Dec.	4	-	3	1	-	39	-	-	39	-	-	-
115年 2026	39	2	-	29	8	468	-	-	468	-	-	-
1月 Jan.	5	-	-	5	-	16	-	-	16	-	-	-
2月 Feb.	7	-	-	5	2	37	-	-	37	-	-	-
3月 Mar.	6	-	-	6	-	180	-	-	180	-	-	-
4月 Apr.	11	2	-	5	4	85	-	-	85	-	-	-
5月 May ㊦	1	-	-	-	1	15	-	-	15	-	-	-
6月 June ㊧	9	-	-	8	1	135	-	-	135	-	-	-
本月較上年同月增減 Compared with the Same Month of Last Year(%)	-10.0	-100.0	-	-11.1	-	-35.7	-	-	-35.7	-	-	-
本年累計較上年同期增減 Compared with the Same Period of Last Year(%)	25.8	100.0	-100.0	16.0	100.0	-2.3	-	-	4.2	-	-100.0	-

說明：1.槍砲、彈藥合計數不含其零件及半成品。
2.依「槍砲彈藥刀械管制條例」修正條文，自111年2月起本月報將原項目名稱「槍枝」、「制式長槍」、「改造、土製槍枝」、「彈類」分別修正為「槍砲」、「制式長槍(砲)」、「非制式槍(砲)」、「彈藥」。
3.制式及非制式槍(砲)係指以火藥為動力之火器類槍械，其他槍砲則為氣動式及其他槍械，爰自111年起將瓦斯槍及麻醉槍等氣動式槍械由非制式槍(砲)改列其他，並回溯歷史資料。

Note：1.Parts and Semi-finished Products of Guns & Parts and Semi-finished Products of Ammunition are not including in the statistics. 2.In accordance with the revised provisions of the “Controlling Guns, Ammunition and Knives Act”, since February 2022, the original item names “Converted & Homemade Guns” have been revised to “Non-standard Guns” in this monthly report. 3.Standard and Non-standard guns refer to firearms that are powered by gunpowder, while Others are pneumatic and other firearms. Since 2022, we have reclassified pneumatic firearms such as gas guns and anesthesia guns from Non-standard Guns to Others and retraced the historical data.